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І біцца павінны 
мужчыны, бо маюць 

радзіму, жанчыну і 
гордасць – адну

БЕ ЛАРУСКІ 
АФАРЫ ЗМ

ЗНАЧНА БОЛЬШ НАВІНАЎ ПРА ГАРАДОК НА HARADOK.INFO

COVID-19

http://haradok.info
**************

**************

Людміла Рублеўская

(працяг на стар. 2)

Каранавірус COVID-19 і афіцыйна 
у Гарадку. Пра гэта 9 красавіка 
афіцыйна паведаміў Гарадоцкі 
штаб па прадухіленні завозу і 
распаўсюджванню выпадкаў 
інфекцыі, выкліканай каранавірусам. 
Таксама паведамлена, што ГДАТК 
перайшоў на дыстанцыйную форму 
навучання.

Гэтая афіцыйная інфармацыя 
выклікае больш пытанняў чым 
адказаў. Дадзеная інфармацыя 
з’явілася праз некалькі гадзінаў, калі 
мы раніцай у групах ВК і АК змясцілі 
нататку пра тое, якую скарэктавалі у 
абед: «Эпідэміі няма! Сёння па нашай 
інфармацыі з Гарадоцкага каледжа 
хуткая дапомога забрала навучэнца 
з падазрэннем на COVID-19. Заняткі 
ў каледжы працягваюцца.

Ад рэдакцыі. З каледжа паступае 
СУПЯРЭЧЛІВАЯ інфармацыя. Фота 
— ад 8 красавіка. Як з навучаннем — 
пытанне. Частка яшчэ вучылася — 
да 13.00, а частка па дамах. Тэлефон 
дырэктара ЗАНЯТЫ».

Перад гэтым днём раней, 
8 красавіка, Гарадоцкі штаб 
сцвярджаў, што з COVID-19 нікога ў 
Гарадоцкім раёне няма. (http://goro-

dok.vitebsk-region.gov.by/ru/). Але ў 
той жа дзень  абласны штаб даваў 
АФІЦЫЙНУЮ інфармацыю, што ў 
Гарадоцкім і Шумілінскім раёнах 
15(!!!) хворых на COVID-19.  (https://
news.vitebsk .cc/2020/04/08/o -na-
lichii-bolnyh-covid-19-obyavili-uzhe-
devyat-rajonov-vitebskoj-oblasti/)

Такія «штабы» заблыталіся паміж 
дзвюх бярозаў. Або, як у народзе 
кажуць: левая рука не ведае, што 
робіць правая.

А ДЗЕ ПРАЎДА? А праўды ў гэтай 
інфармацыі НЯМА.

Бо рэзка, яшчэ 8 красавіка 
пагоршылася сітуацыя ў Гарадоцкім 
аграрнатэхнічным каледжы і ў яго 
інтэрнаце. Пра рэальнае становішча 
з эпідэміялагічнай абстаноўкай ў 
каледжы цяжка ведаць праўду. Але 
фактам застаецца тое, што замест 
таго каб уводзіць КАРАНЦІН, як 
мінімум, у самым небяспечным 
інтэрнаце кіраўнік каледжа або 
той хто вышэй яму даў каманду 
перавялі каледж на «дыстанцыйнае 
навучанне»: адправілі навучэнцаўпа 
дамах.

Кожны беларус ведае, што 
найперш супраць увядзення 

карантыну Лукашэнка і міністр 
аховы здароўя Каранік, а таксама 
астатнія чыноўнікі блізкага кола. На 
іх раўняліся ў Гарадку? Або на што-
та іншае?

Розныя чуткі ходзяць па Гарадку 
адносна таго, які час былі носьбітамі 
каранавіруса навучэнцы каледжа 
і адкуль яны. Кажуць, што прыехаў 
з Турэччыны у 20-х сакавіка і не 
быў абследаваны. Кажуць прыехаў 
тыдзень назад з Беншанковіцкага 
раёну і пасля смерці супрацоўніцы 
санстанцыі таксама не даследаваўся 
пакуль не захварэў.

Але больш істотна, што першае 
кола кантактаў і другое кола 
кантактаў ў сваіх памерах штабам і 
не аб’яўлена. Колькі і якіх носьбітаў 
кантактаў паехала ў райцэнтры і 
вёскі Беларусі цяпер адследжваць 
будзе складана.

Але мы ведаем з сусветнай 
практыкі, што за гэтымі 
неадследжваемымі коламі 
кантактаў распаўюджваецца вірус 
COVID-19, які смяротна небяспечны 
для людзей за 65 гадоў — для дзядоў 
і бабуль нашых навучэнцаў.

Як аддзякуюць бацькі, калі з 
«дыстанцыйным навучаннем» у дом 
прыдзе гора? Колькі дадатковых 
намаганняў трэба будзе прыкласці 
нашым медыкам па ўсёй Віцебшчыны 

з-за некампетэнтных дзеянняў 
штабоў? Адзін факт. Гарадоцкі 
штаб не прапануе насіць ахоўныя 
маскі і пальчаткі ў паведамленні 
ад 9 красавіка. Чаму? Бо іх зноў з 
чацвярга да панядзелка(?) ў аптэках 
Гарадка няма.

Як будзе адчуваць сябе той, хто 
даў каманду на такое дыстанцыйнае 
навучанне?

Наконт дзеючага міністра 
Караніка ведаю. Бо яму за масавую 
смяротнасць не будзе сорамна. 
Мусіць ён спадзяецца, што будзе 
вядома пераважна толькі тыя смерці 
пра якія напішуць журналісты?

Ну калі мы будзем маўчаць пра 
смерці сваіх бацькоў і дзядоў, 
так і будзе. Толькі кім мы тады 
застанемся?

Беларусам крытычна неабходны 
ў змаганні з COVID-19 правільныя 
дзеянні прафесіяналаў, а не 
каранікаў. Беларусам неабходна 
ўвядзенне кропкавага карантыну: 
Менску, Віцебску, Гарадоцкім, 
Бешанковіцкім, Шумілінскім і 
г.д. раёнах. Беларусам патрэбна 
ПРАЎДА, а не дазаваная інфармацыя 
«штабоў», у якія аж рэдактараў 
дзяржаўных выданняў не уключылі..

Хто нам адмаўляе ў каранціне? Хто 
адмаўляе ў праўдзе?

Леанід Гаравы

Навучэнцы Гарадоцкага аграрна-тэхнічнага каледжа павезлі 
ВРВІ, разам з COVID-19 да бацькоў у райцэнтры і вёскі 
Віцебшчыны?

РАЗВЕЗЛІ ПА ВІЦЕБШЧЫНЕ…

Гэтая навіна стала самай 
масавай за апошнія 
два дні ў Гарадку і яе 
перадаюць жыхары адзін 
ад аднаго пры адсутнасці 
афіцыйнай інфармацыі ад 
мясцовай улады. Па нашай 
інфармацыі гэтыя дзеянні 
адбыліся пасля таго, як 
COVID-19 быў выяўлены ў 
карэннага жыхара Гарадка, 
які апошні час працаваў 
дальнабойшчыкам у Еўропе. 
Гэты мужчына, які пражывае 
ў Віцебску, накіраваў сваю 
дачку ў Гарадок да бабулі 
і дзядулі, калі вярнуўся з 
апошняй паездкі..

Колькі прайшло часу 
пасля выяўлення COV-
ID-19 у дальнабойшчыка і 
накіраваннем на каранцін 
у Віцебск жыхароў Гарадка 
ведаюць мусіць толькі 
блізкія мужчыны і дактары, 
што суправаджаюць 
гэту сям’ю. Але такой 
інфармацыяй на Беларусі не 
прыняты дзяліцца. Між тым, 
такая інфармацыя жыццёва 

важная для грамадзян 
Гарадка і тых кто камунікаваў 
з гэтымі асобамі пакуль 
іх не вывезлі ў Віцебск. 
Ды і працаваў бацька 
гэтага хлопца кіроўцам на 
буйнейшым прадпрыемстве 
Гарадка.

Дарэчы, Канстытуцыя 
Беларусі гарантуе 
прадстаўленне жыццёва 
важнай інфармацыі 
грамадзянам краіны. Праўда, 
Канстытуцыя кажа адно, а 
падканстытуцыйныя акты 
зусім іншае. І жывём мы не па 
нормах права, а па паняццях 
аднаго чалавека.

А пакуль мы будзем 
працягваць жыць ва 
ўмовах рэзка абмежаванай 
інфармацыі аб развіцці 
сітуацыі з COVID-19 у нашай 
краіне. Усё далей рухаючыся 
ў бок італьянскага 
сцэнару, толькі са значна 
меншымі матэрыяльнымі 
магчымасцямі.

І са сваёй «беларускай» 
трактоўкай ужо і смяротнасці 

ад COVID-19. У нас жа эпідэміі 
няма.

Што адбылося пасля 
першай афіцыйнай смерцю 
ад каранавіруса 75-гадовага 
заслужанага артыста 
Беларусі Віктара Дашкевіча 
палохае. Менавіта COVID-19 
запусціў смяротны працэс у 
яго арганізме, а яму напісалі 
«Неўдакладнёная пнеўманія» 
з такой абріавіатурай: J 18.9. 
https://www.racyja.com/hra-
madst va/pakhavanne -pad-
chas-epidemii-kalya-trun/.

А гэта значыць, што усіх 
хворых на цукровы дыябет, 
якіх знойдзе COVID-19 і 
звядзе ў магілу напішуць, 
што: ускладненне дыябету? 
Ды яшчэ чыноўнікі ад 
медыцыны на ўсю краіну 
будуць чытаць нашы 
хваробы?

Колькі яшчэ павінна 
памерці беларусаў ад CO-
VID-19, каб медыкі пачалі 
казаць праўду? Каб праўду 
пра COVID-19, маглі атрымаць 
усе жыхары, як у Сінгапуры? 
https://nn.by/?c=ar&i=247857.

Пара грамадзянам сказаць 
уладзе: «Хопіць хлусіць!» 
("Хватит лгать!)

Леанід Гаравы

31 сакавіка да палудня з Гарадка «Хуткай 
дапамогай» было вывезена чацвёра жыхароў для 
абследавання ў Віцебску на наяўнасць заражэння 
COVID-19.

КАРАНАВІРУС ПРЫЙШОЎ 
І Ў ГАРАДОК?

3 красавіка пасля абеду Гарадок выглядае 
бязлюдным. Прыватная аптэка інфармуе 
спажыўцоў пра адсутнасць масак, парацэтамола, 
антысэптыка, а дзяржаўная — не.

Зараз Беларусь жыве ва 
ўмовах адсутнасці прызнання 
эпідэміі COVID-19 з боку аднаго 
чалавека, які любіць гуляць у 
хакей. І на хакейнай пляцоўцы 
не бачыць ніякага вірусу. 
Быццам бы яго дзесьці магчыма 
убачыць няўзброеным вокам. 
Але не буду пра недахоп 
адукацыі і выхавання нашага 
кіраўніка.

Лепш распавяду пра 
наяўнасць у аптэках Гарадка 
самых «гарачых» тавараў 
— ахоўных масак і іншых 
тавараў. Спачатку наведаў 
аптэку «Добрыя лекі» па вул. 
Чырвонаармейскай. Каля гэтай 
аптэкі быў малады чалавек у 
масцы, які штосьці глядзеў у 
смартфоне.

На фотастудыі была аб’ява, 
што яна не працуе, але каму 
трэба фотаздымак на дакумент 
могуць патэлефанаваць па 
указанаму тэлефону.

На дзвярах прыватнай 
аптэкі змешчана аб’ява, 
пра адсутнасць масак, 
парацатамола, антыспрэя. А 
прадавец аптэкі патлумачыла, 

што ў суботу і нядзелю аптэка 
не будзе працаваць, бо яна 
працуе зараз адна.

Каля цэнтральнай 

НЕПАВАГА 
ДА СПАЖЫЎЦОЎ...
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КРЫМІНАЛ

ЯКАСЦЬ ПРАЦЫ

(пачатак на стар. 1)
дзяржаўнай аптэкі № 6 па вул. 
Савецкай д. 31 на уваходзе 
было два пакупніка, ды яшчэ 
наперадзе адзін мужчына. 
Больш на вуліцы людзей не 
было.

Зато ў гэтай аптэцы да двух 
кас было 12 чалавек. Дзесьці 
каля паловы з іх было ў 
ахоўных масках. Перада мной 
два чалавекі сталага ўзросту 
спыталіся гэтых масак, але 
іх у наяўнасці не было. Так іх 
не было ўжо з учарашняга 
вечара. Ды і ў іншых аддзялаў 
дзяраптэкі ахоўных масак няма. 
Парацэтамола беларускай 
вытворчасці таксама не было, 
а прапаноўвалі больш дарагія 

замежнай вытворчасці. А кошт 
антысэптыка пачынаўся пасля 
8 рублёў.

Мне стала шкада пенсіянераў, 
якія дарма прастаялі чаргу 
за маскамі, каб даведацца, 
што іх няма. Падумалася, што 
праблема была бы вырашана, 
калі б на дзвярах была б аб’ява: 
«Масак няма. Сёння не будзе».

З гэтай прапановай я 
звярнуўся да загадчыцы аптэкі 
№ 6.

Але сама загадчыца, такое 
«складанае» пытанне з аховы 
правоў спажыўцоў не магла 
вырашыць. Бо мусіць гэта 
засведчыла б, што ў краіне 
эпідэмія. Загадчыца звярнулася 
да свайго віцебскага 

начальніка, які ёй загадаў 
такую аб’яву не размяшчаць. 
Толькі і не сказаў, калі маскі 
ў Гарадок будуць завезены. 
Давялося мне запісаць гэтую 
прапанову ў кнігу прапаноў і 
заўвагаў аптэкі № 6. Што было 
канешне не прыемна і мне, і 
самой загадчыцы, якая сыйшла 
з кабінета.

Шаноўныя кіраўнікі 
дзяржаўнай аптэчнай сетцы! 
Вучыціся ў прыватнікаў! 
Паводзьці сябе са спажыўцамі 
па-людску. Не стварайце умоў, 
калі людзі дарма стаяць у чарзе 
за маскамі, якіх няма. Альбо 
вам гэта прыемна — не якасна 
працаваць?

Леанід Гаравы

COVID-19

Гарадок — гэта раённы 
цэнтр усяго ў 30-ці кіламетрах 
ад Віцебска, дзе зафіксаваны 
першыя ў Беларусі 
смяротныя выпадкі хворых 
на каронавірус. Мясцовыя 
жыхары занепакоеныя: многія 
з іх ездзяць у Віцебск на працу, 
а сродкаў індывідуальнай 
абароны ў райцэнтры няма з 
2-га красавіка.

Рэдактар незалежнага 
сайта haradok.info Леанід 
Гаравы апісаў сваю гісторыю 
пошуку медычных масак. Ні ў 
дзяржаўных, ні ў прыватных 
аптэках іх даўно няма, але 
«прыватнікі» хаця б размясцілі 
пра гэта аб’яву для наведнікаў.

У дзяржаўнай аптэцы 
катэгарычна адмовіліся 
прызнаць відавочны факт, 
кажа Леанід Гаравы:

— Я накіраваўся да 
загадчыцы, каб даведацца, ці 
можна на дзвярах размясціць 
аб’яву, што масак няма. Яна 
патэлефанавала свайму 
кіраўніку, і той сказаў, што 
такую аб’яву размяшчаць 
нельга. Элементарнае права 
спажыўцоў атрымліваць 
інфармацыю груба 
парушаецца!

Сваю прапанову наконт 
аб’явы «Масак няма. 
Сёння ня будзе» спажывец 
зарэгістраваў у адпаведным 
журнале прапаноў.

Дзяржаўная аптэка 
месціцца на другім паверсе, 
сталым людзям нялёгка 
туды падымацца, а само 
памяшканне невялікае, і ў ім 
збіраецца шмат людзей, якія 
ў выніку не могуць набыць 

неабходнае, падкрэслівае 
гарадоцкі актывіст.

Пра праблему адсутнасці 
масак і беларускага 
парацэтамолу ён вырашыў 
распавесці ў суполцы «Врачи 
Беларуси. Каронавирус не 
пройдет!» у сацыяльнай 
сетцы «ВКонтакте». На ягоную 
думку, у гэтай суполцы 
размяшчаюцца матэрыялы, 
якія прыхарошваюць сітуацыю 
з распаўсюдам каронавіруса, і 
Леанід Гаравы меркаваў, што 
крытычны допіс палепшыць 
сітуацыю з забеспячэннем 
сродкамі індывідуальнай 
абароны ў Гарадку.

Але мадэратары не толькі не 
апублікавалі заўвагі актывіста, 
але й занеслі яго самога у 
«чорны спіс».

Л. Антонаў
Чытай больш са 
спасылкамі тут: 
www.racyja.com 

«Гарадок: масак у аптэках няма, але паведамляць 
пра гэта нельга» — піша Беларускае Радыё Рацыя.

ПАВЕДАМЛЯЦЬ 
ПРА АДСУТНАСЦЬ — НЕЛЬГА

Действительную, горькую 
правду лучше знать, чем 
сладкую ложь или басни от 
сами знаете кого. Эпидемия в 
виде пандемии признана почти 
во всем мире за исключением 
Беларуси. И проблема нашей 
страны в том, что мы имеем 
руководителя, который 
является специалистом, 
наверное во всех областях 
знаний. При этом его глаза 
на хоккейном матче видят 
среди вирусов отсутствие 
короновируса. Не более и не 
менее.

Только ситуация с 
короновирусом с каждым 
днём серьёзнее. А реальной, 
нужной информации особо 
не прибавляется. Не считая 
той, что в Витебске уже третий 
день обрабатывают подъезды 
в многоэтажках. И сразу 
хочется спросить председателя 
облисполкома Шерстнева Н.Н.: 
а в райцентрах когда начнут? 
Да и инфо про тое, что что-то 

делается. Правда без ВСЯКОГО 
соотношения с РЕАЛЬНЫМ 
потребностями области.

Ведь пандемия короновируса, 
что бушует в мире — в 
Витебске не признана, и 
тем более в Городке тоже. 
Да и в Бешенковичах, где 
умерла дезинфектор местной 
санстанции эпидемии НЯМА. 
Там только из санатория 
«Крупенино» 25 марта с 
диагнозом короновируса 
в Витебск был вывезен 
местный житель. А работники 
Бешенковичской санстанции 
скорее всего и обрабатывали 
этот «президентский» 
санаторий. А теперь ВСЕ 
работники местной санстанции 
в инфекционке и телефон 
учреждения уже не отвечает.

А что в Городке? Какая 
статистика? А НИКАКОЙ. По 
крайней мере это так, если 
читать районку.

Поэтому задам вопросы 
специалистам штаба, чтобы в 

пятничном номере районки 
можно было бы прочитать 
ответы ее читателям.

Какое состояние здоровья 
четырёх жителей Городка, 
которых вывезли в Витебск 
31 марта и где они сейчас 
находятся? Что произошло с 
пациенткой из Шумилинского 
района, которая поступила в 
городокскую инфекционку в 
конце марта месяца? Сколько 
в Городокском районе больных 
пневмонией по состоянию 
на утро 9 апреля? Сколько 
взято анализов на COVID-19 
и сколько выявлено больных 
с короновирусом 1? −2? −3? 
−5? или больше?... Сколько 
аппаратов искуственной 
вентиляции лёгких в 
рабочем состоянии? Сколько 
специалистов может работать 
с ИВЛ и какой опыт работы с 
ними?

Хотелось бы, чтобы и сайт 
Городокского райиспокома 
оперативно информировал 
о состоянии обстановки с 
короновирусом в районе хотя 
бы по итогам еженедельных 
заседаний.

А какие бы вы задали вопросы 
районному штабу? 

Леонид Горовой

Заразившиеся коронавирусом были выявлены как 
минимум в шести районах Витебской области, такие 
выводы можно сделать из сообщений официальных 
региональных газет. Про это пишет Сяржук Серабро 
из «ННВ». Только насколько это правдиво? Например 
в отношении Городокского района?

В РАЙОНЕ НЕТ 
КОРОНОВИРУСА?

Гэта такое пашкоджанне, 
якое не небяспечна для 
жыцця і якое не прывяло да 
наступстваў, прадугледжаных 
артыкулам 147 КК Рэспублікі 
Беларусь. Між тым гэтае 
пашкоджанне выклікала 
доўгае сапсаванне здароўя на 
тэрмін да чатырох месяцаў, 
па ч.1 арт.149 Крымінальнага 
кодэкса Рэспублікі Беларусь.

Памочнік пракурора 
юрыст 2 класа Н.А. Матлах 
паведамляе на старонцы 
Гарадоцкай пракуратуры, 
што ў ходзе судовага 
следства ўстаноўлена, што 
жанчына, знаходзячыся 
ў стане алкагольнага 
ап’янення ў памяшканні 
малочнай лабараторыі адной 
з ферм сельагаспадарчага 
прадпрыемства раёна з 
асабістай непрыязнасці, 
якая ўзнікла на глебе 
рэўнасці, наўмысна выліла 
з вядра гарачую ваду на 
сваю саперніцу. Гэтым былі 
прычынены пацярпеўшай 
тэрмічныя апёкі 2-3 ступені.

Абвінавачаная віну 
прызнала часткова. Раўнівіца 
патлумачыла, што будучы 
на   сваім працоўным месцы, 
увайшла ў памяшканне 
малочнай лабараторыі 
і ўбачыла сужыцеля, 
які цалаваўся з другой 
дзяўчынай. Жанчыну ахапіла 
моцнае пачуццё рэўнасці, і яна 

схапіла вядро з гарачай вадой, 
якое стаяла недалёка ад яе. 
Пры гэтым яна ні на хвіліну не 
задумваючыся выліла гэтую 
ваду на пацярпелую. У судзе 
жанчына тлумачыла, што яна 
нібыта не хацела наступлення 
такіх наступстваў, не жадала 
прычыняць цялесныя 
пашкоджанні суперніцы. 
Таксама нападаючая заявіла 
пра тое, што і не меркавала, 
што ў вядры знаходзіцца 
кіпень. Аднак, у судзе 
дадзеныя паказанні былі 
абвергнуты паказаннямі 
самой пацярпелай і сведкамі.

Суд Гарадоцкага раёна на 
падставе прадстаўленых 
бокам дзяржаўнага 
абвінавачвання доказаў 
пастанавіў ў дачыненні 
да жанчыны абвінаваўчы 
прысуд. Гэты прысуд 
прызначыў хуліганцы 
пакаранне ў выглядзе 
штрафу ў памеры 50 базавых 
велічынь. Акрамя таго, у судзе 
пацярпелая заявіла пазоў аб 
спагнанні з абвінавачванай 
кампенсацыі маральнай 
шкоды, які судом таксама быў 
задаволены.

Прысуд суда ў законную 
сілу не ўступіў, і можа быць 
абскарджаны ў апеляцыйным 
парадку.

Т. Гаражанка
паводле сайта 

Гарадоцкага райвыканкаму

Пракуратура Гарадоцкага раёна падтрымала 
дзяржаўнае абвінавачанне па крымінальнай справе 
ў дачыненні да 32-гадовай жыхаркі Гарадоцкага 
раёна, якой інкрымінавана прычыненне менш 
цяжкага цялеснага пашкоджання ў гісторыі з 
кіпнем на ферме.

АБЛІЛА КІПНЕМ

Так следчым Гарадоцкага 
следчага камітэта распачата 
крымінальная справа ў 
дачыненні да раней судзімага 
городокчанина.

Па дадзеных следства, 
мужчына пракраўся ў 
дом грамадзяніна ў г. п. 
Езярышча, адціснуўшы 
металічную пласціну вакна, і 
выкраў маёмасць гаспадара. 
Крыху пазней мужчына 
разбіў акно ў іншым доме 
ў пасёлку і спрабаваў 
скрасці рэчы, вопратку 
і прадукты харчавання. 
Толькі завяршыць свой 
злачынны задум не 
здолеў па незалежных 
ад яго акалічнасцях — 
быў затрыманы на месцы 
злачынства. Сваімі дзеяннямі 
ён здзейсніў злачынствы, 
прадугледжаныя ч.2 арт.205 
Крымінальнага кодэкса 
Рэспублікі Беларусь — 
крадзеж, якая прадугледжвае 
адказнасць у выглядзе 
штрафу, або папраўчых работ 
на тэрмін да двух гадоў, або 
арышту, або абмежавання 
волі на тэрмін да чатырох 
гадоў, або пазбаўлення волі 
на той жа тэрмін.

Яшчэ следчым Гарадоцкага 
следчага камітэту 
ўзбуджаная крымінальная 
справа па факце крадзяжу 
маёмасці з хлява ў аг. 
Пальмінка. Грамадзянін, 
адціснуўшы дзверы хлява, 
пракраўся ўнутр і вынес 
адтуль вуглашліфавальную 
машынку і мыйку высокага 
ціску.

Па дадзеным факце 
ўзбуджаная крымінальная 
справа па ч.1 арт.205 
Крымінальнага кодэкса 
Рэспублікі Беларусь — 
таемнае выкраданне 
маёмасці (крадзеж), якая 
прадугледжвае адказнасць 
у выглядзе грамадскіх 
работ, або штрафу, або 
папраўчых работ на тэрмін 
да двух гадоў, або арышту, 
або абмежавання волі на 
тэрмін да чатырох гадоў, 
або пазбаўлення волі на той 
жа тэрмін. Але зламыснік 
па «гарачых» слядах не 
злоўлены.

Л. Антонаў
Па матэрыялах газеты 

«Гарадоцкі веснік» 
з перакладам 

на родную мову

«Гарадоцкі веснік» на мінулым тыдні распавёў пра 
два крадзяжы, якія адбыліся ў двух аграгарадках 
Гарадоччыны: Езярышчы і Пальмінцы.

КРАДЗЯЖЫ 
Ў АГРАГАРАДКАХ
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COVID-19

АДКРЫЦЦЁ ВЫДАТНАГА ЭКАНАМІСТА
Прапаганда — гэта як язда на ровары. Варта толькі 
перастаць круціць колы — і страта раўнавагі 
(стабільнасці) становіцца фактам, дадзеным 
веласіпедысту ў вельмі балючых адчуваннях.

У беларускім грамадстве 
існуе кансэнсус, што 2×2=4. 
Прынамсі, я быў у гэтым 
упэўнены да таго часу, пакуль 
на прасторах інтэрнэта 
выпадкова не наткнуўся на 
сайт тэлеканала «Беларусь 1».

Тэлевізар я не ўключаю ўжо 
шмат гадоў, а тут не ўтрымаўся. 
Выбарачна паспрабаваў 
паглядзець перадачы, якія 
прэтэндуюць называцца 
аналітычнымі. Не пашкадаваў.

Пачну з рэкламнага слогана, 
размешчанага на галоўнай 
старонцы сайта тэлеканала, 
«які мае найбагацейшыя 
традыцыі і валодае самымі 
сучаснымі тэхналогіямі 
тэлевытворчасці»: «Галоўны 
тэлеканал краіны “Беларусь 
1” — гэта: самая дакладная 
і аператыўная інфармацыя 
пра жыццё краіны, далёкае і 
блізкае замежжа».

Ну як тут было ўтрымацца! 
Дакладная і аператыўная 
інфармацыя заўсёды 
карысталася павышаным 
попытам у дзяржаве для 
народа. Ва ўмовах жа пандэміі, 
якая ахапіла ўвесь свет, 
каштоўнасць інфармацыі 
з такімі характарыстыкамі 
шматкроць павысілася.

Выпадкова абраў перадачу 
«Клуб рэдактараў» ад 13 
сакавіка. Кампанія, якая брала 
ў ёй удзел, была не вялікая, 
але бардзо пажондна — пан 

вядучы, два паны галоўныя 
рэдактары дзяржаўных СМІ і 
ў якасці спецыяльнага госця 
— «выдатны эканаміст» 
(характарыстыка ад пана 
вядучага), доктар навук, 
загадчык кафедры адной з 
беларускіх ВНУ.

Абмяркоўваліся чатыры 
тэмы: каронавірус (як жа 
сёння без яго), нафта, долар 
і чорны піяр. Натуральна, 
не абышлося без рашучай 
водпаведзі расійскай прэсе, 
якая рэгулярна гоніць 
хвалю наконт нахлебніцтва 
Беларусі. Далей дазволю 
сабе працытаваць невялікі 
фрагмент дыскусіі.

Пытанне выдатнаму 
эканамісту ад пана 
вядучага: «Дык корміць 
нас Расія, утрымлівае ці не 
ўтрымлівае?»

Выдатны эканаміст: 
«Дапусцім, Беларусь раптам 
узяла (такога не будзе) і сышла 
ў NATO, і Расіі давядзецца 
ствараць групоўку, каб 
процідзейнічаць NATO ў 400–
500 тысяч салдат. Дзе яны 
набяруць столькі людзей, 
дзе тэхнікі, і ў колькі гэта 
стане? Я думаю, па цане 
гэта абыдзецца ў гадавы ВУП 
Беларусі, не менш».

Сур’ёзныя пытанні, 
пагадзіцеся. Аднак перш, чым 
паспрабаваць знайсці на іх 
адказы, я вырашыў атрымаць 

даведку — і патэлефанаваў 
сябру, спецыялісту па 
праблемах бяспекі, кіраўніку 
аналітычнага цэнтра Be-
larus Security Blog Андрэю 
Паротнікаву.

На думку эксперта, верхняя 
мяжа колькасці вайскоўцаў 
у Беларусі не перавышае 55 
тысяч чалавек. Атрымліваецца, 
што эфектыўнасць аднаго 
беларускага абаронцы 
Радзімы амаль на парадак 
пераўзыходзіць эфектыўнасць 
расійскага…

Чым абумоўленая такая 
дыспрапорцыя ў ратным ККД? 
На ўзроўні фармальнай логікі 
тут магчымыя два варыянты 
адказу: або гэта выклікана 
фантастычным прагрэсам 
беларускай арміі за апошнія 
гады, або поўнай дэградацыяй 
арміі расійскай.

Але нешта мне падказвае, што 
параўноўваць крутасць дзвюх 
армій Саюзнай дзяржавы — 
справа няўдзячная. Прычыну 
дыспрапорцыі варта шукаць 
у «выдатным эканамісце», 
абцяжараным пачуццём 
адказнасці перад ідэалагічнай 
і іншымі вертыкалямі.

Пра ролю культурнага 
героя

«Веды, якія не змяняюць 
паводзінаў, бескарысныя», 
— сцвярджае ізраільскі 
гісторык Юваль Харары, 
кнігі якога разыходзяцца 
шматмільённымі накладамі. 
Канчатковая мэта прапаганды 
якраз — змяненне паводзінаў. 
Пры гэтым зусім не абавязкова 
пад паводзінамі разумець 
набор пэўных учынкаў. 
Хутчэй наадварот: у нашы 
дні правільныя паводзіны 
азначаюць поўную адмову ад 
якой-небудзь самастойнай 
актыўнасці.

Гэта на досвітку савецкай 
улады Ленін разважаў пра 
«жывую творчасць масаў». 
Правадыр сусветнага 
пралетарыяту быў схільны 
падзяляць «асноўную 
памылку інтэлігенцыі», 
г. зн. веру ў здольнасць 
народа, калі яго вызваліць 
ад прыгнёту начальства і 
эксплуататараў, самастойна 
наладзіць сваё жыццё. 
Канкрэтнае ўвасабленне гэтай 
ідэі палягала ў ідэалізацыі 
Саветаў.

Аднак правадыр, 
калі сутыкнуўся з 
хаосам, спароджаным 
«трыумфальным шэсцем 
савецкай улады», быў 
вымушаны павярнуцца на 180 
градусаў і заявіць, што «Саветы 
і дыктатура сумяшчальныя». 
Вынікам развароту і стала 
палітыка ваеннага камунізму.

Сталінская індустрыялізацыя 
запатрабавала максімальнай 
мабілізацыі энергіі масаў, 
але пад жорсткім кантролем 
«Ордэна мечаносцаў». Не 
выпадкова ў сацыялогіі 
савецкае грамадства прынята 
называць «грамадствам 
мабілізацыйнага тыпу». 
Перабудова падвяла рысу 
пад такім грамадствам. 
Таму не толькі беларускі, 
але практычна ўсе 
постсавецкія рэжымы (краіны 
Балтыі, зразумела, мы не 
лічым) спрабуюць сёння 
падтрымліваць стабільнасць 
не за кошт энергіі насельніцтва, 
а за кошт яго пасіўнасці.

Галоўная задача прапаганды 
пры гэтым зводзіцца да 
доказу адсутнасці адказу на 
пытанне: «Калі не ён, то хто?» 
Зразумела, што ў кожнай 
постсавецкай рэспубліцы 
знайшоўся свой «ён». У 
поўнай адпаведнасці з роляй 
культурнага героя ў міфалогіі, 
«ён» творча пераўтварае свет, 
лепіць яго з першабытнага 
(г.зн. постперабудовачнага) 
хаосу. Натуральна, з улікам 
нацыянальных асаблівасцяў 
канкрэтных рэспублік.

«Міф, — сцвярджае расійскі 
гісторык Уладзімір Булдакоў, — 
вырастае на глебе агульнага 
страху перад варожым 
асяроддзем». Не ўпэўнены, 
што «выдатны эканаміст» 
знаёмы з гэтым выказваннем, 
але тое і не трэба. Яго 400–500 
тысяч расійскіх вайскоўцаў, 
неабходных для замены 55 
тысяч беларускіх вайскоўцаў 
— тыповы прыклад 
канструявання варожага 
акружэння. На фоне такой 
арыфметыкі любыя размовы 
пра нахлебніцтва выглядаюць 
недарэчнымі.

Ад атамнага стагоддзя да 
інфармацыйнага

Аднак працягну цытаваць 
Харары: «Веды, якія змяняюць 
паводзіны, хутка губляюць 

актуальнасць». Гэтая 
азбучная ісціна знаёмая 
кожнаму прапагандысту нават 
і без падказкі ізраільскага 
гісторыка. Прапаганда — гэта 
як язда на ровары. Варта толькі 
перастаць круціць колы — і 
страта раўнавагі (стабільнасці) 
становіцца фактам, дадзеным 
веласіпедысту ў вельмі 
балючых адчуваннях.

Паўзы прапагандзе 
супрацьпаказаныя не толькі 
таму, што, парушаючы 
законы прыроды, яе колы 
здольныя круціцца паводле 
прынцыпу Perpetuum Mobile. 
Не, з законамі прыроды ўсё 
ў парадку. Бесперапыннасць 
жа руху забяспечваецца за 
кошт бюджэтных сродкаў, г. 
зн. сродкаў, якія канфіскуюцца 
«дзяржавай для народа» 
з кішэняў гэтага самага 
народа. А займацца гэтым не 
стамляецца кожная дзяржава.

Дваццатае стагоддзе 
было прынята называць 
«атамным», дваццаць 
першае — інфармацыйным. 
Адпаведна, і перамога 
ў супрацьстаянні паміж 
фізікамі і лірыкамі пачала 
схіляцца на карысць лірыкаў. 
«Аналагічна капіталізму і 
камунізму, — тлумачыць 
Харары, — дэмакратыі і 
дыктатуры з’яўляюцца 
па сутнасці канкуруючымі 
механізмамі збору і аналізу 
інфармацыі. Дыктатарскія 
рэжымы выкарыстоўваюць 
цэнтралізаваныя метады, а 
дэмакратыі аддаюць перавагу 
размеркавальным. У апошнія 
дзесяцігоддзі дэмакратыі 
вырваліся наперад, таму што 
ва ўнікальных умовах канца XX 
стагоддзя размеркавальная 
апрацоўка даных аказалася 
эфектыўнейшай».

У мінулым, аднак, 
больш дзейснай была 
цэнтралізаваная. Прыкладаў 
гэтаму ў гісторыі мноства. 
У прыватнасці, таму была 
зруйнаваная Рымская 
Рэспубліка і ўлада перайшла 
ад сената ў рукі імператара-
аўтакрата. Аналагічны 
пераход мы мелі магчымасць 
назіраць у Беларусі ў 1994 
годзе…

(скарочана)
Сяргей Нікалюк

“Новы Час”

Уроженец Минска 
Павел Васюкевич записал 
видеообращение к белорусам, 
потому что, по его словам, не 
может спокойно смотреть на 
то, что сейчас происходит на 
родине.

— Считаю, что та ситуация, 
которая сложилась в Беларуси 
в противопоставление всему 
остальному миру, не совсем 
в порядке, — отмечает врач 
в беседе с журналистами 

Павел Васюкевич, который сегодня работает в Гер-
мании анестезиологом-реаниматологом, объяснил, 
что не так с белорусской статистикой, из-за чего 
сейчас так важен карантин и почему не поможет 
закупка даже большого количества аппаратов ИВЛ.

«ИСХОДИТЕ ИЗ ТОГО, ЧТО ЛЮБАЯ ПРОСТУДА… — 
КОРОНАВИРУС»

«Салiдарнасцi»…
«Почему в Беларуси не 

вводятся карантинные 
меры? По незнанию или по 
злому умыслу?»

Врач возмущен тем, что в 
Беларуси по примеру других 
стран не вводят карантин. И 
объясняет, почему это нужно.

— В чем проблема этой 
инфекции? Все мы болели 
гриппом, любой другой 
простудой и все было окей. Но 

против всех простуд, которые 
циркулируют регулярно, у нас 
есть групповой иммунитет. 
Вы переболели одним 
штаммом гриппа — у вас 
выработался пожизненный 
иммунитет. Переболели 
другим — уже два. Та же 
беда и с коронавирусом, что, 
переболев им, приобретается 
иммунитет — пожизненный 
или нет — вопрос еще открыт.

Сегодня коронавирус — это 
та инфекция, против которой 
нет группового иммунитета.

— Это значит, что любой 
заразившийся болеет 
— неважно, легко, без 
осложнений, или нет. Но если 

человек, который является 
уже носителем вируса идет 
дальше, посещает кафе, 
футбольные матчи, которые 
идут только в Беларуси, 
идет кататься на лед, играть 
в хоккей, он разносит эту 
заразу, — поясняет Павел 
Васюкевич. — Этот вирус 
способен заразить любого, кто 
им еще не переболел. А так как 
на сегодня на земном шаре 
вирусом заразились лишь 700 
тысяч из 7 миллиардов, значит, 
заразиться может еще очень 
много людей. Нет тупика, нет 
человека, на котором эта цепь 
прервется.

Врач объясняет, что 

карантинные меры нужны 
именно для того, чтобы 
не заболеть всем сразу 
одновременно.

— Система здравоохранения 
не резиновая. Она не способна 
переварить большое 
количество заболевших 
одномоментно, — поясняет 
врач. — Речь идет даже 
не о тысячах. Сто тяжелых 
больных — это достаточно 
внушительная цифра. В этом 
и есть смысл — уменьшить 
количество больных на 
конкретный момент времени, 
растянуть эту эпидемию 
на дольше, чтобы система 
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здравоохранения могла переварить то 
количество больных, которое поступает 
— с чем сейчас не справляется Италия 
и Испания.

Поэтому страны и вводят 
карантинные меры. Где-то менее 
жесткие, ограничившись лишь 
закрытием общественных мест, где-
то более жесткие, когда запрещено 
передвигаться по городу.

— Беларусь является грустным 
исключением, кто не ввел практически 
никаких ограничительных мер. По 
какой причине? По незнанию или по 
злому умыслу, не знаю. Но я вас прошу 
проявить сознательность, — призывает 
врач…

«Это не значит, что надо нажраться, 
выпить 100 грамм, пойти в сауну и 
сесть на трактор»

Павел Васюкевич предлагает исходить 
из того, что любая простуда должна быть 
сейчас расценена как коронавирус. Не 
потому, что это обязательно COVID-19, а 
для противоэпидмероприятий.

Врач дал советы, что каждый может 
сделать для себя, если у него появились 
симптомы простуды.

— Я предлагаю исходить из того, что 
любая простуда, которая у вас сейчас 
появилась — это коронавирус, — 
поясняет он. — Да и коронавирус — 
это заболевание в большинстве своем 
не смертельное, излечимое, и многие 

не заметят, что им переболели. Если у 
вас появились какие-либо симптомы 
простуды, температура 37, першит в 
горле, насморк — оставайтесь дома. 
Организм здорового человека, если 
ему создать минимально оптимальные 
условия, справится сам.

Однако врач в беседе с журналистами 
«Салiдарнасцi» подчеркивает, что речь 
именно о легком течении болезни у 
здоровых людей и людей с хорошо 
контролируемыми медикаментозно 
хроническими заболеваниями в стадии 
ремиссии.

При этом отмечает: не все 
правильно понимают, что значит 
создать оптимальные условия для 
выздоровления.

— Это не значит, что надо нажраться, 
выпить 100 грамм, пойти в сауну и 
сесть на трактор. Это все прекрасно, 
когда вы здоровы. Когда же организм 
болеет — это только навредит. Баней 
вы обезвоживаете организм, сбиваете 
терморегуляцию, то же самое с 
обтиранием, с контрастным душем — 
это не работает. Во время заболевания 
забудьте о мерах закаливания — это 
поздно.

Первое и главное, что надо сделать, 
в этом случае — это оставаться дома. 
“Если вы выйдете из дома, то вы 
заразите следующего человека, — 
отмечает врач.”

«Идти в больницу с температурой 

37 — это преступление»
Доктор также не советует идти в 

поликлинику, если симптомы болезни 
легкие. При этом он призывает остаться 
дома, при необходимости попытаться 
получить больничный по телефону, а 
работодателям позволить человеку 
не приходить с температурой 37, не 
требовать лишних документов.

— Не нагружайте поликлинику. 
Потраченное на вас время врачи 
могли бы потратить на человека, 
который задыхается, которому нужно 
действительно экстренно оказать 
медицинскую помощь. Вы сами себе 
можете помочь больше, чем система 
здравоохранения, которая может 
начать захлебываться от больных.

При легком течении болезни 
врач советует сначала попытаться 
справиться с ситуацией самостоятельно. 
И если не получится, тогда обращаться 
к медикам…

Что делать, если вы заболели и 
остаетесь дома. Советы врача

Проветривайте и увлажняйте воздух. 
Температура должна быть приближена 
к 20 градусам.

Максимально ограничьте контакт с 
домашними. Если вы заболели, именно 
вы должны носить маску.

Много пейте (этот пункт не касается 
людей с почечной и сердечной 
недостаточностью и хроническими 
заболеваниями). Сухой язык, сухие 

покровы кожи свидетельствуют, что у 
вас нарушен питьевой режим.

Контролируйте также 
мочеиспускание. Если моча темного 
цвета — значит, питьевой режим 
нарушен и надо больше пить.

Ешьте пищу с легко усваиваемыми 
углеводами (например, каши). Если нет 
аппетита, тогда пейте сладкие напитки 
(морсы, компоты, сладкие чаи) — 
именно глюкоза является источником 
энергии. Похудение оставьте на потом.

Не лежите, даже если вам сложно 
передвигаться. При движении вы 
стимулируете отхаркивание мокроты 
и очищаете дыхательные пути от 
скопившейся там слизи. Это важно, 
так как грозным осложнением 
коронавируса является пневмония.

Контролируйте температуру, частоту 
дыхания, сердечных сокращений, 
артериальное давление.

Сбивайте температуру 
жаропонижающими препаратами в 
стандартной дозировке. Помните, 
лекарств от коронавируса нет! 
Если температура не снижается, 
проконтролируйте свой питьевой 
режим — в обезвоженном организме 
препарат не будет работать. Если же 
с питьевым режимом все хорошо, а 
температура не снижается — это уже 
повод обратиться к врачу…

(скарочана)
gazetaby.com

«305 человек [зараженных 
коронавирусом] по всей стране — 
это мизер!» — заявлял Александр 
Лукашенко в минувшую пятницу. 
Он также возмутился, что «шумиху 
подняли по поводу четверых 
умерших». Причем официальный 
лидер в последних выступлениях 
обрисовывал дело так, будто едва 
ли не сами умершие виноваты в 
собственной кончине: кто-то зря 
ходил по улице, кто-то много весил, да 
и вообще — возраст, что вы хотите...

Но цифры угрожающе растут, и 
бросаться словами типа «мизер» главе 
«государства для народа» чем дальше, 
тем рискованнее.

Президент терпит пиаровское 
поражение

Сегодня президент не отметился 
никакими публичными заявлениями 
на тему вируса. Будет интересно 
проследить за эволюцией его 
риторики. Под влиянием медицинской 
статистики и общественного 
резонанса наверху, вероятно, идет 
некий процесс осмысления грозной 
реальности и возможной плачевной 
перспективы.

Даже если брать чисто пиаровский 
аспект, то продолжать бравировать, 
твердить о мировом психозе 
и раздавать сомнительные 
профилактические советы в духе 
«баня, водка, гармонь и лосось» 
означает все больше раздражать 
уже всерьез испугавшееся общество. 
Причем замечаниями, что у жертв CO-
VID-19 были букет болезней, излишний 
вес, изрядный возраст, Лукашенко 
задевает свой ядерный электорат.

При том что режим авторитарный, 

некая обратная связь все же 
работает. Наверху наверняка изучают 
социологические данные, доклады 
спецслужб о настроениях, в конце 
концов, мониторят независимые СМИ 
и соцсети.

Социология — взять свежее 
исследование SATIO — показывает, что 
большинство населения выступает за 
более жесткие меры противодействия 
вирусу. Родственники умерших от 
COVID-19, задетые замалчиванием, 
полуправдой, сами выходят на 
прессу, афишируют истории жертв 
пандемии. А по социальным сетям 
прокатился сатирический флешмоб: 
белорусы стали писать якобы от 
имени президента уничижительные 
некрологи о самих себе. В духе: 
никчемный человечишка, не так жил, 
сам виноват, что склеил ласты.

Все это говорит о том, что 
официальный лидер, избравший 
задиристо-высокомерную тональ-
ность по отношению к пандемии и 
людям, терпит жестокое пиаровское 
поражение.

Аналитик: власти Беларуси 
рисуют ложную дилемму

Лукашенко и его подчиненные не 
скрывают, что, взяв на вооружение 
в условиях пандемии принцип 
«торопись медленно», пекутся об 
интересах производства. Мол, как ты 
будешь доить коров на удаленке.

Но представление, что у белорусских 
властей лишь два варианта действий 
— «либо актуальный набор мер, либо 
широкий карантин с остановкой 
всего и вся — это ложная дилемма», 
заявил в комментарии для Naviny.
by директор аналитического центра 

EAST (Варшава) Андрей Елисеев.
По его словам, есть различные меры, 

которые наносят минимальный ущерб 
экономике и при этом позволяют 
сократить число межчеловеческих 
контактов и таким образом замедлить 
распространение эпидемии. 
«Это просто отказ от массовых 
мероприятий, своевременное 
закрытие учебных заведений, 
дополнительные миры социального 
дистанцирования людей», — пояснил 
аналитик.

На днях он опубликовал доклад 
«Коронавирусная эпидемия: 
сценарии последствий для Беларуси». 
В нем отмечается, что в отличие 
от большинства стран, избравших 
жесткие меры противодействия 
пандемии, Сингапур и Южная Корея, 
как и Беларусь, избрали стратегию 
быстрой изоляции заболевших, 
а также отслеживания контактов 
заболевших и наблюдения за ними.

Но при этом Сингапур и Южная Корея 
более эффективно диагностируют 
случаи коронавирусной инфекции и 
отслеживают контакты заболевших, 
применяют более эффективную 
систему изоляции, активно используют 
новейшие технологии и т.д. Наконец, 
там намного выше уровень доверия 
властям, чему способствует хорошее 
информирование общественности о 
развитии ситуации с COVID-19.

К слову, уже после выхода доклада 
Сингапур ужесточил меры борьбы с 
вирусом…

COVID-19 может сильно 
подмочить президентскую 
репутацию

С одной стороны, не собрала «пятая 
колонна» подписи — ну и черт с ней, 
властям только облегчение. С другой 
стороны, имитировать выборы 
в компании с парой откровенно 
картонных персонажей для Лукашенко 
как-то совсем уж несолидно.

Главное же — как будет развиваться 
ситуация с COVID-19. Если по мрачному 

Эксперты: чем раньше предпринять более широкие меры 
противодействия эпидемии, тем больше жизней белорусов 
можно сохранить... Уже 13 жертв забрал коронавирус в 
Беларуси. А общее число инфицированных, по официальным 
данным на 6 апреля, достигло 700. Белорусскому руководству 
явно пора менять тон. А главное, по мнению многих (и не только 
обывателей, но и экспертов) — более решительно действовать.

КОРОНАВИРУС НАСТУПАЕТ. 
ЛУКАШЕНКО ЗАПАЗДЫВАЕТ?

варианту, то бессменный президент 
с его подходом в духе «весь мир 
свихнулся, одни мы умные» рискует 
сильно упасть в глазах электората. 
Да, под предлогом пандемии можно 
развязать руки силовикам, жестче 
пресекать в зародыше протесты, но 
это не укрепит авторитет Лукашенко 
ни в глазах белорусов, ни в глазах 
Запада. А ведь границы рано или 
поздно снова откроются и вообще 
понадобится западная помощь — 
и в противостоянии с Россией, и в 
ликвидации последствий кризиса.

А может, станет так худо, что наверху 
решат вообще перенести кампанию?

«Власти пока не видят оснований 
для переноса президентских выборов 
в принципе, потому что хотят решать 
проблемы по мере их поступления. 
До сих пор ситуация с эпидемией 
воспринималась как нечто не очень 
опасное», — заявил в комментарии для 
Naviny.by политический обозреватель 
Павлюк Быковский.

По его словам, сейчас «понимание 
опасности, скорее всего, появляется». 
Вместе с тем «если вводить какие-то 
специальные режимы, карантины, 
то ущерб, который будет наноситься 
бизнесу, людям, нужно будет как-то 
оплачивать», отмечает аналитик.

«Эти обязательства государство 
брать на себя не спешит. В этой 
ситуации вопрос с президентскими 
выборами, скорее всего, будет 
решаться в самый последний момент. 
А сейчас, скорее всего, решают, стоит 
ли проводить парад», — считает 
Быковский.

Да, вопрос о параде 9 мая сейчас, 
если хотите, становится для 
белорусского руководства этаким 
тестом на политическую адекватность. 
Пока подготовка к мероприятию, 
которое может стать колоссальным 
рассадником заразы, продолжается.
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